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GDPR

Takhle nějak bychom dopadli, kdybychom propadli aktuální hysterii kolem GDPR  rozkostičkované obličeje nebo 
rovnou vystřihování lidí z fotek. Právo na ochranu osobnosti, soukromí či důstojnosti již máme všichni zakotveno ve 
stávající legislativě. Pokud kdokoliv nechce, aby se jeho osoba stala součástí pořizovaného obrazového či zvukového 
záznamu, může to i bez GDPR jasně sdělit a bude mu vyhověno.
GDPR aneb Obecné nařízení o ochraně osobních údajů (angl. General Data Protection Regulation) představuje pouze 
nový právní rámec ochrany osobních údajů harmonizovaný v evropském právním prostoru s cílem hájit práva občanů 
EU proti neoprávněnému zacházení s jejich daty včetně osobních údajů. GDPR se týká všech firem a institucí, ale 
i jednotlivců a online služeb, které zpracovávají data uživatelů. GDPR je zaváděno zejména kvůli technologickému 
pokroku v oblasti informačních technologií. Růst počtu zařízení kolem nás, která nám na jednu stranu slouží 
a ulehčují život (nebo by aspoň měly), však přináší i růst objemu a rozsahu dat, která o nás "systém" ví.
GDPR přináší posílení práv občanů, tzv. subjektů údajů. Je to zejména právo na přístup k osobním datům, právo 
na jejich opravu, výmaz, právo být zapomenut, právo na omezení zpracování těchto údajů.
Za osobní údaje se považují veškeré informace vztahující se k identifikované či identifikovatelné fyzické osobě. Mezi 
obecné osobní údaje řadíme jméno, pohlaví, věk a datum narození, osobní stav, ale také třeba IP adresu a fotografický 
záznam. Nařízení GDPR začalo platit 25. května tohoto roku.
Nikomu neupíráme jeho práva. Soukromí občanů respektujeme, osobní data chráníme a nezneužíváme je. Jeli na 
obecních, sokolích, školních, školkových, motorkářských, rallycrossových či jiných akcích pořizován obrazový 
a  zvukový záznam, tak je to pro zpravodajské či archivní účely, abychom si mohli my, nebo naši potomci, 
připomenout, jak jsme žili a co hezkého jsme v naší obci zažili. Takový záznam pak použijeme například pro obecní 
zpravodaj nebo web. Pokud si nepřejete, aby vaše osoba byla fotografována či natáčena, sdělte nám to, budeme to 
respektovat. Na druhé straně by ale bylo fér, abyste se na příslušné akci viditelně označili a zdržovali se mimo záběr 
kamer či fotoaparátů, abyste neomezovali ostatní, kteří se chtějí na fotky či video podívat. Děkujeme za pochopení 
a věříme, že GDPR nezpůsobí zánik našeho zpravodaje ani omezení jiných obecních informačních kanálů.

KONEC ŠKOLNÍHO ROKU 28. ČERVNA

Ráno posledního školního dne žáci už nemířili do lavic, ale do tělocvičny, 
kde se konal malý rituál. Žáci se se svými učiteli ohlédli za akcemi 
a událostmi, které tento rok společně prožili. Pak byly vyhlášeny a uděleny 
ceny za sběr papíru. Rozloučili jsme se se sedmi žákyněmi, které po 
dokončení páté třídy opouští naši ZŠ a postupují na druhý stupeň do jiných 
škol.
Paní ředitelka seznámila rodiče s praktickými informacemi ohledně konce 
tohoto školního roku, prázdninového provozu a data zahájení školního roku 
2018/19:  
 s koncem školního roku se také zavírá školka a školní kuchyně, 
 MŠ a kuchyně budou opět v provozu 13. srpna,
 prvním dnem školního roku bude v pondělí 3. září.
Děti se pak rozutekly do svých tříd, kde z rukou svých třídních učitelek 
převzaly vysvědčení. Někdo měl radost, někdo zamáčkl slzu.
Nasledovala část posledního školního dne u pedagožek obzvláště oblíbená, 
kdy jim děti předávají květiny, bonboniéry a jiné užitečné dary.

Na základě očitého svědectví zapsal a fotografie pořídil Ondřej Mamula
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JAK SE MĚLA KOŤATA OD JARA AŽ DO LÉTA ?
Jakmile jsme přivítali jaro, bylo nám hned veseleji. 
Školku i domovy jsme si vyzdobili vlastnoručně 
vyrobenými jarními a velikonočními dekoracemi z tvořivé 
dílničky pořádané ve školce s rodiči 27. března. Na 
začátku dubna k nám po delší době zavítal pán 
s  přehlídkou ptáčků  pěvců i dravců. Užili jsme si 
promítání pohádky o životě v moři v mobilním Planetáriu, 
které k nám a za školáky přijelo z Prahy. Také z Prahy, 
jako každým rokem, přijel a na památku nás zvěčnil pan 
fotograf Sitarčík. Den Země jsme, také již tradičně, oslavili 
sběrem odpadků v okolí školky. Začátek května byl ve 
znamení společného vysazování stromků  podél cesty "do 
polí" jsme jich společně se základní školou vysadili 25. 
K zápisu nových dětí do MŠ se dostavilo 11 rodičů, přijato 
bylo 7 místních tříletých dětí. 
MDD jsme začali slavit již ve čtvrtek 31.5., kdy se děti 
dočkaly dlouho slibovaného školkového výletu do 
Zooparku Zájezd u Kladna ;) V pátek jsme využili celou 
naši zahradu k závodění, soutěžení  a malování obrázků 
křídami. K svátku jsme také kromě zmrzlinky dostali 
osobní i společné dárečky. Moc se nám líbila hudební 
pohádka "Jak se Barborka ztratila" v KD Lužec nad 
Vltavou. Známé písničky jsme si s herci zazpívali, na 
některé zatančili a několik našich dětí také vystoupilo na 
jevišti jako např. datel, šašek, sólový zpěvák nebo 
princezny. Ve čtvrtek 7.6. se ve školce konala ukázková 
hodina výuky angličtiny pro rodiče i případné budoucí 
zájemce. Na konci června se budeme slavnostně loučit se 
šesti předškoláčky, kteří budou po prázdninách již 
prvňáčky.
Letošní jaro nás zaskočilo nejen vysokými teplotami, ale 
také epidemií neštovic. Onemocněly střídavě téměř 
všechny děti, a proto jsme poprvé museli zrušit 
i připravovanou besídku pro maminky. Tak snad o letních 
prázdninách načerpáme všichni nové síly, aby další školní 
rok mohl bez větších překážek v září začít.
Děkujeme všem spoluobčanům, kteří nás dlouhodobě 
zásobují starým papírem do sběru a dalším hodným lidem 
za přísun výtvarného materiálu. Také rodině Hančových 
moc děkujeme za pravidelné obohacování jídelníčku 
vitamíny z farmy.

Na výlet za zvířátky jsme letos vyrazili autobusem 
s panem Vinšem v 8 hodin ráno od školky. Po klikaté 
cestě jsme projížděli městy i vesničkami, minuli jsme 
domeček paní zpěvačky Lucie Bílé a do cíle dojeli před 
devátou. 
Po svačince se nás ujal pan průvodce Ondra, který nám 
ukázal všechna zvířátka této ZOO a o každém něco 
zajímavého povyprávěl. Líbilo se nám krmení 
chameleona, tulení s velkými želvami i pokřikování 
lemurů. Nejroztomilejší asi byla mláďata karakala. 
Nejveseleji bylo na návštěvě u kůzlátek, která mezi námi 
beze strachu pobíhala nebo odpočívala v krmelci. Viděli 
jsme také zblízka velbloudici Áju, prasátka, králíčky, 
zlaté bažanty, sovy sněžné, orla, puštíka, pštrosa, 
korsaka, surikaty, opičky drápkaté, andulky, lamy, mary 
i veverky. 
Sluníčko nám vrchovatě přálo a tak bylo třeba stále 
doplňovat tekutiny a ochlazovat zmrzlinkou.
Na památku a pro hraní s rodiči jsme si také koupili 
pexeso s kamarády z této ZOO.
Jakmile jsme poobědvali řízky, už jsme se nedočkavě 
rozeběhli na dětské hřiště. Někteří z nás také ještě 
nezapomněli nakrmit největší králíky na světě 
v  "Ušákově" a pak už byl čas vrátit se do  autobusu 
a vydat se na zpáteční cestu.
Některá hodně unavená ,,koťátka“ si stačila cestou 
i zdřímnout. Lada Myšková & Magda Šrámková

ZOO PARK KLADNO 31. KVĚTNA

ŠŠKKOOLLKKAA
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3 ŠŠKKOOLLAA

ZÁPIS DO ZŠ 5. DUBNA

V poledne v tom okamžení, rodič 
vchází do dveří školy a žádá si přijetí 
svého bezpochyby talentovaného dítka 
ke studiu. Ovšem bdělé pedagožky si 
na dítko připravily mnoho nástrah, 
neb jsou zkušené až ostřílené a/nebo 
studované a dobře vědí, jak důkladně 
ověřit školní zralost. A tak děti 
kreslily, počítaly puntíky a  kolečka, 
určovaly tvary, barvy, hledaly se 
nahoře, dole či uprostřed. Některé děti 
se trošku trápily, ale našli se 
i  suveréni, které nástrahy nijak 
nezaskočily. První třída v novém 
školním roce bude tedy opět pestrá. 
Děti už se těší, těší se i učitelky, tak 
doufejme, že jim to vydrží, a přejme 
jim ve škole jen radost.

ŠKOLA V PŘÍRODĚ JÁNSKÉ LÁZNĚ 11.  15. ČERVNA

Ráno jsme přijeli ke škole, kde jsme chvíli čekali, než přijel 
autobus. Děti nastupovaly do autobusu s výrazem, že už nikdy 
neuvidí svoje rodiče, ale naopak někteří byli rádi, že si odpočinou 
od povinností. Cesta byla velmi dlouhá. Dorazili jsme do hotelu 
Astoria, kde na nás čekal milý pán a pověděl nám co a jak. 
Odebrali jsme se do svých pokojů, kde jsme si vybalovali. 
První náš oběd v hotelu byly špagety, jinak jsme si mohli vybrat 
ze dvou jídel, což mě nadchlo. Odpoledne jsme šli na procházku 
do Krakonošova areálu. Večer jsme byli rozděleni do týmů 
a  pracovali jsme na našich portfoliích. V úterý jsme byli na 
úžasném výletě, byli jsme na stezce korunami stromů. Byla to 
rozhledna, která měla 13 pater a dolů měla tobogán. Všichni jsme 
si odnesli hodně informací. To byl výlet, který se mi nejdříve líbil. 
Ale měli tam předražené suvenýry. 
Další den jsme šli na celodenní výlet na Černou horu. Nahoru 
jsme naštěstí vyjeli lanovkou, ale dolů jsme šli po svých. Bylo 
poznat, že nahoře na hoře byla zima, ale čím dál jsme postupovali 
níže, tím bylo tepleji. Zastavili jsme se u borůvek a sbírali jsme. 
Večer jsme opět pracovali na našich portfoliích. 
Ve čtvrtek dopoledne jsme byli rozdělení do dvou skupin. Jedni šli 
do vojenské pevnosti Stachelberg, druzí na Černohorské 
vodopády. Odpoledne jsme si prohlédli lázeňské město a kostel. 
Večer bylo vyhlášení a taneční vystoupení. 
A v pátek jsme hned brzy ráno odjížděli, ale nikomu se moc 
nechtělo. Linda Turbová
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UUDDÁÁLLOOSSTTII  VV  OOBBCCII

DĚTI DĚTEM 23. KVĚTNA

Ve středu 23. května přichystaly děti z divadelního kroužku 
Vraní hnízdo, pod vedením "rejži" Chmelíka premiéru 
pohádky O smutné sani. Diváky se stali spolužáci ze ZŠ 
Vraňany, děti z Mateřské školy Vraňany i paní učitelky. V 
deset hodin dopoledne už byly kulisy postavené, herci 
oblečení do kostýmů, diváci na svých místech a smutná saň 
tak mohla přijít. Pohádku napsala Lucie Buranská a je 
trochu odlišná od klasických pohádek, které děti znají. Není 
v ní jedna princezna a spoustu udatných princů, kteří ji 
zachraňují ze spárů krvelačné saně a dobývají princeznino 
srdce, ale právě naopak. V  pohádce je jeden princ  
Vladimír, kterého vězní smutná saň Safíra.  Vystupuje tady 
jedenáct princezen ze zemí  Evropy, které se snaží prince 
Vladimíra zachránit. Ta, které se to podaří je slovenská 
princezna Tatranka. Jako jediná se nebojí saň Safíru oslovit 
před její slují a požádat o propuštění prince Vladimíra a 
nakonec si prince vezme za muže. Ale musí sani Safíře 
slíbit, že ji budou pravidelně navštěvovat, aby už nemusela 
být smutná. Ostatní princezny se rozjedou domů po Evropě 
s nepořízenou, král předá žezlo a korunu princi a saň má 
konečně radost ze života. Herci byli odměněni potleskem 
publika a sladkostmi od paní učitelky z MŠ i od rejži. Dětem 
patří velké poděkování za disciplínu, spolupráci a šikovnost, které jsou při hraní divadla potřeba. Poděkování patří také autorce 
kostýmu saně Safíry, paní Bukovské z Mlčechvost. Děkujeme. Text a foto: Milena Chmelíková

Žijí mezi námi, na první pohled obyčejní lidé, kteří ale dosahují neobyčejných výsledků a v něčem jsou velmi dobří. 
Tak dobří, že za své úspěchy dostávají ceny a medaile. Ale mnohdy o jejich úspěších vědí jen jejich nejbližší. Dalším 
talentem, na kterého můžeme ve Vraňanech a Mlčechvostech být hrdí, je Tristan.

HVĚZDY MEZI NÁMI  TRISTAN TURBA

Jmenuji se Tristan Turba, je mi 9 let a chodím do 3. třídy. V 7 letech jsem se učil hrát na flétnu. Za rok jsem začal 
hrát na trubku. Hraju už druhým rokem, učí mě pan Luděk Brabec. Pan učitel hraje na tubu, ale učí i na trubku 
a flétnu. Letos jsem se zúčastnil soutěže ve hře na dechové nástroje a skončil jsem jako druhý. Hře na trubku se budu 
dále věnovat v ZUŠ Kralupy nad Vltavou.
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5 UUDDÁÁLLOOSSTTII  VV  OOBBCCII

DEN DĚTÍ 9. ČERVNA

Ráno raníčko se oko sokolovo 
otevřelo a zaradovalo. Předchozí dny 
předpověď počasí odhadovala déšť, 
ale dnes to vypadalo opravdu 
nadějně. Dokonce tak nadějně, že po 
domluvě s AFK bylo spuštěno 
zavlažování, aby se děti měly v horku 
kde osprchnout. Děti postupně 
přicházely a mimo ty, které řádily 
v  proudu vody, se způsobně řadily 
k  registraci. Ve dvě hodiny 
program oficiálně zahájila osvědčená 
moderátorka Veronika Soudská. Ta 
také v průběhu odpoledne lovila děti 
a s příslibem odměny za správnou 
odpověď jim kladla zvídavé otázky. 
U  některých se ovšem ukázalo, že 
v  tématu kladené otázky zřejmě 
zrovna ve škole chyběli. Soutěže byly 
pro sokolský dětský den již typické  hod tenisákem na cíl, kroužků na kůly, 
sestřelování plechovek, kopání míče do branky, zatloukání hřebíků, střelba 
ze vzduchovky nebo paintballové pušky. Skákalo se v pytli, házely se šipky, 
dokonce se letos našly děti, které samy chodily na chůdách. Hudbu pouštěl 
DJ Martin a do organizace dne se aktivně zapojili mladí nejen sokolové. 
Občerstvení zajišťovali motorkáři. Dobrovolní hasiči z Lužce letos provozovali 
projížďky na motorovém člunu. Jako na povel se v 16h s ukončením soutěží 
obloha zatáhla mraky. Ti, co s prvními varovnými kapkami neprchli do sucha 
svých domovů, byli následnou průtrží uvězněni ve stanech a stáncích. Někteří 

se ukryli na korbě kamionu, který měl večer sloužit jako podium pro kapelu. Déšť byl ale tak prudký, že suchý snad 
nezůstal nikdo. Po chvíli moknutí a vzdorování větru byla kapela odvolána a zbytek programu pro nepřízeň počasí 
zrušen. Text i foto: Ondřej Mamula

POSÁZAVSKÝ VÝLET 7. DUBNA

Dne 7. 4. 2018 uspořádal OÚ Vraňany celodenní výlet za krásami v kraji kolem řeky Sázavy. Na programu výletu byla 
návštěva hradu Český Štenberk, prohlídka města Zruč nad Sázavou, oběd v jednom z největších hotelů ve Zruči 
a prohlídka zámku v tomto městě. Na závěr výletu byla plánovaná exkurze v nedalekém pivovaru a to 10 km od Zruče 
v Kácově. 
Výlet začínal krásným počasím s jasnou oblohou a tak se všech 
34 účastníků včetně 6 dětí těšilo na krásné zážitky.
Avšak když jsme se blížili již k Českému Štenberku, tak nás nečekaně zradil 
autobus. Pan Machalický (řidič autobusu) zodpovědně vyhodnotil situaci, 
autobus odstavil a neriskoval pokračovat v další jízdě. Všichni účastníci 
výletu zachovali klid a pod vedením pana starosty se vydali prozkoumat 
okolí do blízké vesnice „Ostředek“. Zde jsme našli útulnou restauraci, kde 
jsme se občerstvili a tím jsme si zpříjemnili čekání na náhradní autobus. 
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I  přes neplánovanou zastávku jsme dále pokračovali 
v původním plánu našeho výletu. Dojeli jsme do města 
Zruč nad Sázavou, kde nás čekal výborný oběd a prohlídka 
zdejšího zámku.
Zruč nad Sázavou je menší město v okrese Kutná Hora, má 
necelých 5 000 obyvatel a je známé jako město výroby 
obuvi, kterou zde založil Jan Baťa již v roce 1939, výroba 
byla ukončena v 90. letech. Proto i hodně budov má 
podobný architektonický ráz jako Baťovy domy ve Zlíně.
Město Zruč se může pyšnit překrásně upraveným zámkem, 
který odkoupilo od majitelů a v posledních letech hodně 
zrenovovalo. Tento zámek vlastnil rod Schebků. Jan 
Schebek  železniční inženýr zde nechal vybudovat 
i železniční trať.
Součástí zámku je kaple, věž s funkčními věžními 
hodinami, vyhlídka na železniční trať a řeku Sázavu 
a krásně upravený zámecký park.
Naše poslední zastávka vedla do pivovaru Hubertus 
v  Kácově. Zde na nás čekala průvodkyně, která nás 
seznámila s výrobou zlatavého moku. 
Tento pivovar byl založen již v roce 1457 a svojí výrobu 
ukončil po 500 letech v roce 1957. Výroba piva byla 
obnovena až v posledních letech. 
Pivovar byl také několikrát zaplaven velkou vodou. Od 
roku 2011 zde působí nový majitel, který vaří nefiltrovaná 
a kvasnicová piva.
Po prohlídce jsme ochutnali světlý ležák, který měl správný 
říz. Většina účastníků výletu si zakoupila pivo i na 
ochutnávku domů pro své rodinné příslušníky.
Závěrem za všechny účastníky mohu říci, že se výlet 
vydařil, děkujeme panu Machalickému za zvládnutí 
nečekané situace s autobusem a panu starostovi za 
dobrou organizaci celého výletu.

Text: Jitka Soudská, foto: Milena Chmelíková

JAK PŘED VRAŇANY KAPITÁN LUXUSNÍ LODĚ PADÁ NA KOLENA

Kapitán má nejvyšší postavení na lodi a to jak svojí hodností, ale i svým 
nejvyšším postem, v proskleném velícím kapitánském můstku. U nás 
Vraňanech, je to však trochu jinak. Kapitán si tu musí sundat sako a čepici, 
hluboko se sklonit a dokonce padnout i na kolena. Kapitánský můstek se 
zde musí hydraulicky zasunout do spodních pater lodi. Horní paluba se musí 
celá rychle demontovat, bývá zde většinou vyhlídková restaurace, taneční 
parket a prostory na slunění. Vše je jen lehká, snadno a rychle 
demontovatelná konstrukce a dlouhé sklopné zábradlí. To vše musí zde dolů, 
musí se vše sklopit, loď se tak o celou jednu palubu sníží, ale taky až 
neuvěřitelně zoškliví. 
A co kapitán? Musí si skoro lehnout 
a ručně joystickem citlivě řídí celou loď. 
V předklonu sleduje vzdálenost boku lodi 
od betonového bloku, který tvoří základ 
pilíře našeho mostu a pákovým ovladačem 
koriguje samotné proplavení. Náš most je 
pravděpodobně nejužší místo při plavbě 
z Berlína do Prahy. Na každé straně mu 
zbývá asi 15 cm a nad hlavou sotva metr. 

UUDDÁÁLLOOSSTTII  VV  OOBBCCII



VVrraaňňaannsskkýý  zzpprraavvooddaajj
Ročník XV, číslo 2/2018

7

Je slunečné nedělní ráno a čtyřicet účastníků zájezdu nasedá 
do autobusu řízeného zkušeným řidičem panem Machalickým 
a nabírá směr Hřensko. Zprvu široká dálnice se postupně 
mění v užší a užší silničky, neklamná známka toho, že 
Hřensko se blíží. Před desátou hodinou se zatím neznavení 
účastníci pouští svižně po modré turistické značce a lesní 
cestou sestupují k Divoké soutěsce říčky Kamenice. Kochajíc 
se krásnou přírodou, zklamáni plnou a uzamčenou mobilní 
toaletou se postupně vměstnávají do lodiček a pod vedením 
nadmíru veselých lodivodů si užívají jejich poutavý výklad. 
Po vylodění účastníci v již mírnějším tempu pokračují kolem 
Mezního můstku k občerstvení a po krátké přestávce se opět naloďují, aby si užili ještě delší plavbu tentokrát 
Edmundovou soutěskou. Jak říkají průvodci, některým stačí vlastní fantazie, aby ve skalách viděli želvu, delfína, 
dědka, líbající se opice, obří hřib, hada… A jiní potřebují 
fantazii mírně popohnat trochou slivovice, ve zdejším kraji asi 
dost oblíbenou. 
Již hodně pomalým tempem absolvují účastníci poslední pěší 
část trasy do samotného Hřenska. Tady mají účastníci 
v hotelu Praha zajištěn oběd, který si dle svého výběru z osmi 
tříchodových menu mohli vybrat už ráno v autobuse. Na celé 
čáře vyhrála svíčková s knedlíkem a v závěsu byl přírodní 
kuřecí řízek na žampiónech a hranolky. Po polévce, hlavním 
chodu, dezertu, plzeňském pivu nebo výborné domácí 
limonádě se hodil odpočinek v autobuse, který s pospávajícími 
účastníky míří do Zubrnic, kde je objednaná prohlídka skanzenu. Tam účastníky čeká špatná zpráva, došla točená 
zmrzlina a tak se musí spokojit s prohlídkou skanzenu, která 
trvá neuvěřitelných 90 minut a během níž uvidí plně vybavený 
statek, stodolu, sušárnu ovoce, žentour, kostel, obchod, školu 
a další. Obchod a škola se asi líbily nejvíce. V obchodě si 
účastníci mohli koupit suvenýry. A škola? Tam všichni zasedli 
do starých školních lavic a děti si vyzkoušely, jaké to bylo 
klečet na hrachu, psát na tabulku nebo násadkovým perem 
a inkoustem. Výklad paní průvodkyně byl vyčerpávající. Pak už 
naprosto zmoženi ušlapanými kilometry a omámení vůní 
kvetoucích lip nasedáme do autobusu a míříme k domovu.
Text a foto: Milena Chmelíková

VÝLET DO HŘENSKA A ZUBRNICKÉHO SKANZENU 3. ČERVNA

Ale hned po pár metrech za mostem se vysouvá kapitánský můstek a po dalších pár metrech je kapitán v saku 
a čepici a plavčíci už mají postavené zábradlí horní paluby. Než dojedou za náš jez, už si mohou cestující opět 
zasednout na vyhlídkovou terasu pod znovu upevněnou střechu.
Tato další stometrová, luxusní hotelová loď může v klidu pokračovat ku Praze. Tato loď patří Švýcarské plavební 
společnosti a má skoro stejné parametry jako ostatní stometrové lodi. Velikých lodí tu poslední dobou přibývá jako 
houby po dešti. Jsem zvědav, jaké lodi tu budou plout, až tu pro větší předělají všechny mosty. Mělo by se začít letos 
na podzim. 
Na fotografiích jsou zachyceny lodě Saxonia, Excellence Coral a Elbe Princesse. Text i foto: František Hormandl

UUDDÁÁLLOOSSTTII  VV  OOBBCCII
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MB SPORT NA MĚLNICKÉM OKRUHU & RALLYSPRINTU

O víkendu 2.  3.6. 2018 byla obnovena po několika 
desetiletích dlouholetá tradice Mělnického okruhu 
spojená s  rallysprintem v centru Mělníka. Vzhledem 
k  naší dlouholeté působnosti na Mělníku jsme byli 
vybráni do startovního pole, ale vzhledem k omezené 
účasti pouze s jedním vozem. A tak jsme po letech 
vytáhli naší Blondýnu (Peugeot 306 S16), která má 
rallyové kořeny a disponuje jako jediná sedačkou 
navigátora, na kterou trochu nezvykle usedla Elis. 
Hlavní depo, kde byly zastoupeny převážně automobily, 
se nacházelo na horním historickém náměstí. V ulicích 
kolem náměstí byly ustájeny historické motocykly 
a  sidecary. V sobotu po poledni náměstí ožilo 
přijíždějícími teamy a byl docela boj o místo, ale náš 
předvoj vše zajistil a holky se držely zuby nehty, aby pro Blondie bylo dost prostoru. Sobotní odpoledne probíhalo 
v duchu příprav na samotný závod, představování jezdců, seznamování s tratí, s tréninkovými vozidly a na závěr 
trochu té rokové hudby z pódia.
Samotný závod probíhal v neděli na perfektně připravené a zabezpečené trati, pořadatel nechal navézt přes 30 
kamionů s barierami a celkově trať perfektně obsadil pořadateli a zabezpečením. Už od 8 do 9:30 se po trati proháněly 
motorky, v 10 hodin konečně přišly na řadu i naši 4koloví miláčci.
Bohužel, první naše RZ, kdy jsme startovali druzí 
s  číslem 18, byla z důvodu neukázněnosti jednoho 
diváka zrušena, což byla škoda. Samozřejmě, že když 
jsme viděli vyvěšené červené vlajky, tak v nás hrklo, 
protože před námi startoval náš dlouholetý kamarád, 
Chloumecký jezdec Martin Čermák s manželkou 
a nádhernou LADOU 1600MTX. Naštěstí nikde na trati 
jsme jej nepotkali a až v depu jsme se dozvěděli, že to 
bylo kvůli přebíhajícímu divákovi přes trať. Přebíhání 
přes trať je velice riskantní, protože místy jsme i my 
dosahovali rychlostí přes 160 km v hodině a ti 
nejrychlejší atakovali 200. V této rychlosti s vozem nic 
moc neuděláte a následky mohou být fatální i pro nezúčastněné. 
Ačkoliv jako jediný team jsme měli sériové vozidlo třídy N2000, statečně jsme zabojovali ve druhé RZ a dostali jsme 
se na průběžné 13 místo celkově, což už byl pro nás 
velmi potěšující výsledek, i přes malé nedorozumění 
s  omezovačem brzdného účinku, takže ve všech 
zatáčkách jsme šli „dvěma napřed“, což se velice líbilo 
divákům a při průjezdu cílem tleskal celý dav. Mechanici 
Radek a Dušan Burgerovi v depu kmitali kolem 
Blondýny jako na Evropě a ta fungovala bez větších 
problémů, já s Elis jsme se v autě také neflákali a po 
každém dojetí RZ jsme se doslova v tom horku svlíkali ze 
závodního několikavrstvého oblečení, jako had z kůže. 
Třetí RZ byla naše nejrychlejší a hlavně jsme jeli čistě 
a bez chyb, je pravda, že potlesku jsme se nedočkali, ale 
nakonec z toho bylo neuvěřitelné 9 místo celkově a 6 té 
ve dvoukolkách. 
Na základě ohlasů jsme rádi, že jsme neudělali ostudu a řádně reprezentovali naši obec, jen dodneška nechápu, proč 
se Elis cpala za volant, když na něj stejně nedosáhne.
Moc děkuji celému našemu teamu a všem dobrým lidem, kteří nás přímo i nepřímo podporují. Jsme moc rádi, že 
jsme se poprvé mohli ukázat doma a pevně věříme, že takováto akce se bude opakovat i příští rok a stane se z ní opět 
Mělnická tradice.  
 Text: Míra Bouma, foto: aldafoto. náhodný kolemjdoucí a kluci z Rx

2. A 3. ČERVNA

SSPPOORRTT
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V sobotu 9. 6. jsme na dvoře 
Jeviněveského vinařství měli odehrát 
naše první venkovní představení. Vše 
bylo připraveno, nazkoušeno a my jsme 
se těšili na běhání po schodech a na 
všechny možnosti,  co venkovní prostor 
nabízel. O půl páté odpoledne se ale 
zatáhlo a následně přišla velká průtrž 
mračen. Vše bylo v ohrožení.  Venku se 
hrát nedalo a ostatní možnosti se 
nejevily vůbec dobře. Rozhodnutí padlo 
až hodinu před plánovaným začátkem. 
Hrát se bude! Herci pod střechou 
stodoly, diváci venku pod stany. Přes 
vrata stodoly diváci viděli na nejmenší 

jeviště, jaké jsme si vůbec dokázali představit. Jediný vstup na plac a při rozmáchlých gestech hrozilo, že si ublížíme. 
Ač celé představení začalo téměř s hodinovým zpožděním, diváci, kterých bylo přes nepřízeň počasí více než padesát 
vydrželi a snad se i dobře bavili. Díky zpoždění, končilo představení (těsně) po půlnoci a tak si můžeme do naší 
kroniky zaznamenat první přestavení, které jsme hráli dva dny... Text: Martin Píštěk, foto: Milena Chmelíková

MOŠNA V JEVINĚVSI 9. (AŽ 10.) ČERVNA

Keškovací jaro ve Vraňanech bylo úrodné a mnozí 
kačeři, jak si hráči geocachingu říkají si přišli na své. Ve 
Vraňanech a okolí máme další 2 nové kešky a proběhly 
další 3 setkání kačerů. 
Prvním setkáním v sobotu 22. dubna byl CITO event, 
tedy setkání kdy kačeři dělají něco užitečného pro 
přírodu (z anglického Cash In, Trash Out, volně by šlo 
přeložit jako "ulov si kešku a odnes nepořádek"). Tohle 
setkání bylo o uklízení odpadků okolo vraňanského 
rybníka, v oblasti Na Kroužku a V Lukách. Během dvou 
hodin jsme dosáhli následujícího skóre: 2  naplněné 
přívěsné vozíky odpadky (od plastových lahví až po 
plynovou lahev, lednici a kočárek) za účasti 22 kačerů 
a 10 obyvatel Vraňan. 
O týden později bylo další setkání a opět CITO event, 
tentokrát úklid odpadků kolem Mlčechvost a to zejména 
kolem silnice vedoucí k železničnímu podjezdu 
a následně kolem polní cesty směrem na Škarechov. Na 
tomto setkání bylo celkem 28 kačerů a 14 místních, 
kteří během 2 hodin naplnili tříkubíkový vlek obecního 
traktůrku. 
Děkujeme všem účastníkům CITO akcí, přespolním 
i  domácím, za pomoc při úklidu naší obce. Ale 
nečekejme jen na geokačerské akce a na pomoc cizích, 
pořádek a čistotu ve vlastní obci můžeme udržovat i jen 
tak, sobě pro radost.

Třetí akcí bylo tradiční setkání kačerů ve vraňanské 
jahodárně, které bylo letos (10. června) už 3 ročníkem. 
Na pokec o geocechingu, ochutnávku jahod 
a  jahodového koláče dorazilo celkem 37 kačerů ze 
širokého okolí.

Text: Michal Matěj, foto: Ondřej Mamula

AKCE GEOKAČERŮ

UUDDÁÁLLOOSSTTII  VV  OOBBCCII
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Jak už bývá pro náš tým téměř zvykem, moc mu nevychází začátky soutěžních 
utkání. První dva zápasy byly pro AFK Vraňany zkouškou výdrže a bojovnosti, 
protože jsme obě utkání, jak proti Nové Vsi, tak proti Kralupům, odehráli 
v deseti hráčích, což se odrazilo ve výsledcích. Byl to důsledek náhlého odchodu 

AFK VRAŇANY  UKONČENÍ DRUHÉ POLOVINY SEZÓNY 20172018

některých opor týmu, proto bylo nutné 
podniknout důležité kroky ve formě 
akvizice nových hráčů. Náš tým posílili dva 
záložníci, Patrik Šinglár a Ladislav Šinglár, 
díky kterým se ke konci sezóny povedlo 
dodat týmu potřebnou podporu. Po sérii 
proher jsme se vzchopili a po skvělých 
výkonech celého týmu se nám podařilo 
vyhrát nad celky Úžice, Dolany 
a  Chvatěruby. Druhou polovinu sezóny 
jsme bohužel zakončili po tvrdém boji, na 
který se opět někteří naši hráči nemohli 
dostavit, prohrou s týmem Postřižín. Co se 
týče aktuálních odchodů a příchodů 
hráčů, tak náš tým po hostování s největší 
pravděpodobností opustí  hrotový útočník 
Jaroslav Frič, který byl důležitým článkem, 
proto bude nutné za něj najít adekvátní 
náhradu. Zatím se podařilo sehnat další 
dvě posily, které budou představeny až v 
následující sezóně. Nyní se chceme zaměřit 
na zlepšení zázemí pro fanoušky a hráče, 
především kvality hřiště a zavlažování, 
které se stále prokazuje být vcelku 
neefektivní. Nakonec musím zmínit to, že 
se spekuluje o návratu některých hráčů, 
kteří byli v minulosti tahouny týmu. Ale to 
bych nechal až na začátek nové sezóny, 
kdy poznáme pravdivost těchto spekulací. 
Přesto se těšíme na Vaši podporu v další 
sezóně, především při domácích zápasech.
Jarda Mikš

SSPPOORRTT

Parta devíti nohejbalových nadšenců se rozhodla zabít nedělní odpolední nudu a obnovit nohejbalové a volejbalové 
hřiště v Topůlkách. Následně vznikl nápad uspořádat nohejbalový turnaj. V loňském roce se konal nultý zkušební 
ročník. Letos 12. května 2018 proběhl za účasti deseti týmu oficiálně první ročník. Dva přespolní týmy ze Spomyšle 
a osm týmů z Vraňan. Předpověď počasí na sobotu nebyla moc příznivá, ale ráno si to počasí rozmyslelo a byl krásný 
slunný den. Mohlo se začít s přípravami: stany, stoly, lavice, údržba hřiště a podobně. V 8:30 po zahájení akce 
proběhlo rozlosování týmu a následoval první zápas. Rozlosování něco naznačilo, ale oboustranný pavouk je zrádný, 
na což doplatili Vraňanští zabijáci (v loňském roce obsadili 4.místo). Jejích zkázu začal nepřející los. Následný vývoj 

PRVNÍ OFICIÁLNÍ ROČNÍK VRAŇANSKÉHO NOHEJBALOVÉHO TURNAJE 12. KVĚTNA
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PĚŠÍ POCHOD PRAHA (STŘEZIMÍŘ)  PRČICE 19. KVĚTNA

Je brzké ráno plné ranní rosy, lehce pod mrakem a několik místních odvážlivců se chystá na odvážnou 
výpravu, která má svůj cíl v Prčicích. Po namasírování sportovně vycvičených končetin a doplnění 

všech nutných zásob vyrážejí na expedici všichni účastníci různými způsoby směr nádraží 
Holešovice, kde byl letos vytyčen bod srazu expedice. Odsud 
se všichni rychlíkem speciálem přemisťujeme do malé 
vesničky Střezimíř s krásným starodávným nádražím. 
Odtud byl samozvaný veliteli naplánován start pochodu, 
trasa měla být něco kolem 31 km. Hned od rána nám nad 
hlavou mraky zmizely, takže sluníčko vysoušelo naše 
nebohá těla, proto bylo potřeba konat častěji zastávky 
a doplňovat tekutiny. Avšak jak čas ubíhal a síly docházely, 
tyto napojové přestávky musely býti prodlužovány do stále 
děsivějších a delších intervalů. Do cíle kupodivu dorazili 
všichni členové expedice, i když někteří víceméně po čtyřech 
a se slzami v očích, a to těsně před uzavírkou pochodu, po 
které již není rozdávána odměna v podobě tatranky 
a památkové plastové botičky, tentokrát hnědé barvy. Na 

prčickem náměstí jsme si jen lehce odpočinuli a vrhli  se do nesmírného boje o místa v autobusech, které převážely 
něco přes dvacet tisíc účastníků letošního ročníku. Ten nás převezl do Heřmaniček, kde nastal další boj, a to dostat 
se do speciálních vlaků směr Praha. Ve vlaku většina cestujících stála na jedné noze a někteří z toho ani ne na své. 
Když jsme v podvečer víceméně vypadli z vlaku v Praze, byli jsme rádi, že se blížíme domovu. Tam jsme se všichni 
rozprchli ke svým blízkým lízat si rány a chlubit se plastovou trofejí neskutečné morální hodnoty.
Ještě je třeba podotknout, že ze slibovaných 31 km bylo 37 km. Zde zřejmě samozvaní velitelé lehce zklamali.
Sepsal Jirka Šubrt zvaný Mamut, foto pořídili Lucie Hořčicová a Pavel Pešek.

zápasů jasně ukázal, že na první místo má nárok jediný 
tým, a to Vraňanští Sokolové. Budemeli upřímní, 
šance na jejích porážku byla někde pod 10%, pocítili to 
neúspěšní finalisté ze Spomyšle („Fiatáci“) a dvakrát 
poražený tým LG („Laxní gumy“), kteří oba zápasy 
prohráli s týmem Sokolů. Vyměnili tím loňské poslední 
místo za letošní třetí. 
Konečné pořadí týmů:
1. Vraňanští sokolové (Hudeček, Havlíček, Dočkal)
2. Fiaťáci (Šejc, Jumbo, Menčík)
3. LGLaxní gumy (Pešek, Brincko, Tomek)
Průběh turnaje probíhal náramně úspěšně 
a v přátelské náladě, i díky kamarádům ze Spomyšle. 
Vraňanští by tolik piva nevypili. A díky nim jsme se 
dozvěděli kolik máme ve vesnici Spomyšlských 
přisluhovaču. Totiž, poslední přátelský zápas deset 
proti deseti si sloučené týmy a  diváci natáhli 
Spomyšlské dresy, a byl konec jakékoliv fair play. Na 
vše nekompromisně dohlížel akreditovaný rozhodčí dne: 
Pavel Pešek. 
Tímto bych chtěl také poděkovat za perfektní organizaci 
celé party: Marek Černý, Honza Černý, Karel Švec, 
bratři Jarda a Pavel Peškovi, Mamut, Bombička, Tomáš 
Hanzlík.
Zvláštní poděkování patří děvčatům, která se starala 
o naší žízeň a hladové pupíky. 
Poděkování patří také naším sponzorům: Řeznictví na 
Blatech a Obec Vraňany.
Text: Gabriel Brincko, foto: Jan Černý
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ŠIPKY 2. ČERVNA

Vážení čtenáři, chtěl bych zhodnotit 
uplynulý ročník v šipkách, který skončil 
posledním, tedy 10. kolem.
Jak víte, turnaj probíhá od září do 
června, každý měsíc je jedno kolo, které 
se hodnotí samostatně a udělují se 
v  jednotlivcích medaile a diplomy za 
umístění na prvních třech místech 
a diplomy v družstvech. Tyto výsledky 
jsou pak součástí celoročního 
hodnocení. Turnaj má 2 části, 
podzimní, která vrcholí vánočním kolem 
a jarní, která vrcholí závěrečným kolem 
v červnu. Vánoční a červnové kolo je 
slavnostnější, jehož součástí je večeře 
a rozdávání dárků, které nám poskytují 
naši sponzoři. Dárky jsou vázány na 
pořadí v turnaji. Tímto bych chtěl 

poděkovat za sponzorské dary firmě Frontier technology z nádraží, Jakubu 
Kotkovi, Jardovi Peškovi a především Ondrovi Hergesellovi, kteří jsou 
největšími dárci.
V kategorii mužů po celý ročník bojovali o 1. místo Jarda Mikš a Filip Waltr. 
Nakonec zvítězil Jarda  o pouhé 2 body před Filipem. O třetí místo bojoval 
hlavně v první polovině roku Jarda Pešek, ale tomu se nepovedla druhá 
polovina a skončil nakonec šestý. Třetí místo vybojoval Tomáš Hanzlík, před 

Pavlem Peškem a Vláďou Balatým. 
Celkem se zůčastnilo 50 mužů. Mezi 
Terezou Ferkovou a Kateřinou 
Konorovou byl boj o první místo stejně 
urputný od samého začátku až do 
konce. Nakonec o 4 body vyhrála 
Tereza před Katkou.Třetí místo 

SSPPOORRTT
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vybojovala Pavla Horáková s 19ti bodovým náskokem před trojicí Bára Pospíšilová, 
Květa Donátová a Lucie Havlíková. Všechny tři měly nakonec stejný počet bodů 
a rozhodoval o pořadí dle propozic menší počet hozených šipek. Celkem se zůčastnilo 
20 žen. Do turnaje se přihlásilo celkem 21 družstev. Jasné první místo si od začátku 
drželo družstvo „Něco tam dej“ ve složení Filip Waltr a Vláďa Balatý před Jardou 
Mikšem a Ondrou Hergesellem. Třetí skončily „Rychlé šípy“ ve složení Jarda Pešek 
a Gabriel Brincko. Mezi těmito družstvy byl veliký bodový rozdíl. Dalších sedm družstev 
mělo mezi sebou rozdíly kolem 20 bodů. To bylo ovlivněno dost nepravidelnou účastí 
jednotlivých hráčů, kdy dochází k nezapočítání výsledků hrajícího spoluhráče do 
týmových počtů, což se řeší alespoň povoláním náhradníka.
Pro další ročník , který je již materiálně zajištěn, se připravují drobné změny, které je 
třeba ještě projednat mezi hráči a případně upravit propozice. Rovněž musíme 
dohodnout termínovou listinu a koncem září můžeme začít další ročník. Přeji všem 
hráčům i občanům hezké prázdniny.

Text: Vladimír Horák, výsledky zpracoval a foto i přes odpor 
soutěžících pořídil: Ondřej Mamula

SSPPOORRTT
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CYKLOTOULKY

GRIZZLY POMÁHÁ – SBÍRKA PLYŠÁKŮ

Sedm cyklovýletů zmáčknout do jednoho textu ? Zkusím to. Osm až dvanáct lidí, kterým nevadí cestou „kopeček“, 
rádi ochutnají umění sládků a kuchařů, zvládnou v průměru ujet 80 kilometrů, se jednou za 14 dnů setkají, 
proberou cestou, co je nového, srdnatě a obětavě počkají na ty, co peloton uzavírají…Na první cestě, ve Veltrusích 
se připojila nová členka Romana Gürtlerová, ještě neměla nové kolo, ale až jej bude mít, to bude roztrhanýho asfaltu 
na silnicích…Alespoň se vyhnula dešti, který nás pokřtil mezi Úžicemi a Všestudy. Druhá cesta byla pod dohledem 
Praotce Čecha se zastávkou ve Ctiněvsi u pana Lípy. „Čecha“ jsme neviděli, neboť asi odjel před ruchem chystané 
řipské pouti, co byla za týden. Duchem mladý Olda Kotek, „hledač a milovník zkratek“ se rozhodl, že už s námi 
nebude jezdit. Přednost má zdraví. Třetí výlet byl za duchovnem, Panenský Týnec u Loun, kde se nabírala energie 
na další cesty, někdo si vzal i „talisman“ sebou. V místní občerstvovně čekal personál na svatebčany, selátko se peklo 
nad ohněm, ani tu kůžičku nám nedali ochutnat. Láďa Horák si zkrátil cestu, spěchal na šipky, Jarda Hoch si užíval 
mšensko lázeňského prostředí a my do lázní dosupěli s protivětrem. Čtvrtý výlet byl spojený s návštěvou bývalých 
Sudet. Od Mariánské kaple v liběchovském polesí do Brocna, kde se v některých domech zastavil čas, přes čarokrás 
výhledy do Polabí, povrch drsné, polnolesní cesty si Láďa Gürtler prohlédl zblízka, jen trochu své kůže tam zanechal…
Mlýn ve Střížovicích už nemele obilí, za to se v něm vaří výborné pivko. Nepsaná výletní tradice je, že potkáme cestou 
svatbu, a byla tam…Dva odvážlivci se vloudili mezi svatebčany, alespoň v petkách donesli pivo zbytku výpravy. Ale 
toho jídla, co tam bylo…První korunkou na dortu letos byla návštěva jižní Moravy, obce Pavlov jako výchozího místa 
při objevování krás zdejší krajiny a lidí. Prvá cesta měla za cíl postupně obkroužit Novomlýnskou nádrž, zdolat 
Přítluckou horu, ta některé oddělala fyzicky a Láďa Gürtler, ten má ale smůlu, rupnul mu řetěz. Chytré telefony 
v Zaječí hledaly nejbližší správku. Vinařství U Kapličky, alias vinařství z prvních Vinařů jsme eném lízli a cestou do 
Strachotína po hrázi nádrže si naklepali svá pozadí jako řízky před obalením či naložením. Večer procházka po obci 
a zapadnutí do „jedného sklépka“. Druhá cesta vedla přes malebný Mikulov, kde neplánovaně se udála návštěva 
Vinných trhů. Vedoucí výpravy už na nás musel pískat…Být tam ještě o půl hodinky déle, neodjedeme. Překročení 
státní hranice bez kontroly a střelby, průjezd vylidněnými rakouskými obcemi. Ve Falkensteinu se odpojil Kuba 
Kotek, že by musel za pípu ? Poysbrunn, pivo Hubertus, s bublinkami jako šampus. Příště nee. ČR na dohled, Valtice, 
konečně se najíme. Velká rozloha lichtenštejnského panství nás rozdělila. Někdo spěchal, někteří se kochali krásou 
zahradozámeckou, v Bulharsku, vlastně v Bulharech i „vynikajícím“ vínkem. V Lednici opět svatba v zámecké kapli. 
Třetí cesta byla rozlučková se zdejší krajinou. Jarda s Lenkou navštívili „Lednici“, tak velkou doma nemají, tak si šli 
prohlédnout, jestli by si takovou třeba nekoupili. Mimo strážců penzionu zbytek odjel na objezd, skoro kruhový, 
Mušovské a Věstonické nádrže. Kdo netroufnul „dát si finálovku v Pavlově“, tak strategicky odjel dom z Věstonic. 
Šestá cesta byla do Mělnického Vtelna, svojí účastí nás překvapil Jožik Hora se Šárkou. Použil se přívoz přes Labe 
pod Mělníkem pořízený městem z důvodu opravy starého mostu, shlédla se dančí farma v dřevěném Hostíně, 
v Kropáčovce nás zachránili Vietnamci se svým obchodem, kontrolka žízně někomu jenom už svítila, a ve Vtelně 
někdo i dančí steak ochutnal. Na této cestě svatba nepotkána, tak Jarda s Gábinou před týdnem na Okoři se role 
ženicha a nevěsty zhostili. Tajnůstkáři…Sedmá cesta vedla do nástrah velkoměsta pražského. Ale jenom jeho okraj 
jsme navštívili, přeci jenom jsme z vesnice…V přízemí panelového domu, ani nevím, jestli ten dům byl šedivý, se 
ochutnal Šedivák. Zejména ten německý byl dobrý, ale někomu ten český nechutnal. No co, chuť byla spravena 
v údolí Vltavy, na ukrajinské kuchyni. A v Klecanech, v pravé poledne, když zvony zněly v uších našich, jelikož už 
vládla zase všeobecná žízeň, svatebčané u Městského úřadu. Abych nezapomněl, „nováčkem“ této trasy byl Milan 
Ďoubal a napůl zelený Pavel Kos nás taky překvapil svojí účastí. Aby ujetých kilometrů nebylo málo a nevyšlo se 
z tréninku, tak i dvě mimořádky se zvládly. První, v květnu do Velkých Žernosek, k Mikulenkovým, druhá, v červnu 
do Neratovic, na pivní košt. Václav Uher

Pod názvem DEN KODIAKA se letos konal již 10 ročník charitativní akce. Od příštího 
roku se akce bude jmenovat "GRIZZLY pomáhá". A jak pomáhá ? Vždy se vybere nějaká 
organizace, která se stará o postižené děti. Celý den se pak nese v duchu malého 
hudebního festivalu, kdy například letos vystoupilo 6 kapel bez nároku na honorář, den 
je také plný dětských her a soutěží. Cílem je vybrat co nejvyší částku, kterou pak získá 
vybraná organizace nebo jednotlivec. Většinou jsou to dvě organizace, nebo 1 organizace 
a 1 jednotlivec. Celý den se všem dětem, které příjdou, rozdávají plyšaci. Někteří odchází 
s 3 i 5 plyšáky domů. Touto cestou Vás chci všechny požádat, pokud byste měli doma 
nějaké přebytečné plyšáky, dětské knížky, hry i hračky, a mohli je na tuto akci darovat, 
děti budou mít velkou radost. Můžete je nosit na obecní úřad nebo rovnou ke mě. 

Za celý tým GRIZZLY moc děkuje Romana Řechtačka Buriánková

SSPPOORRTT
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STAVBA CHODNÍKU VE VRAŇANECHNÁDRAŽÍ

Na konci května začala dlouho očekávaná, dlouho 
povolovaná a hlavně z hlediska bezpečnosti obyvatel 
potřebná stavba chodníku ve Vraňanechnádraží. Od 
prvotního záměru a zadání zpracování projektové 
dokumentace uběhly čtyři roky. Důvodem tak dlouhého 
povolovacího procesu bylo zejména komplikované 
odvodnění jak chodníku, tak přilehlé krajské 
komunikace III. třídy, ale také to, že chodník zasahuje 
do ochranného pásma dráhy. Chodník bude začínat v 
blízkosti železniční stanice Vraňany a končit několik 
metrů před bránou areálu Kovoslužby. Velká část 
obyvatel  Vraňannádraží a zaměstnanců Kovoslužby, kteří tudy každý den chodí, tak již nebudou muset používat 
krajnici silnice, která je zvláště v těchto místech velmi frekventovaná.
Řešení odvodnění chodníku a komunikace je na místní poměry vcelku raritní. Voda ze silnice i z chodníku poteče do 
dutých obrubníků oddělujících chodník od komunikace a na několika místech pod chodníkem se bude vsakovat do 
podloží. Samotné obrubníky tedy budou sloužit jako kanalizace pro odvod dešťové vody.  Řešení odtoku povrchové 
vody má také vliv na relativně vysokou cenu této stavby. Stavbu provádí firma Šnajdr stavby Mělník s.r.o., která 
vyhrála výběrové řízení.   
DOPLNĚNÍ OBECNÍHO MOBILIÁŘE

Během první poloviny června byl dále doplňován obecní mobiliář. Během května byly rekonstruovány lavičky, které 
delší dobu ležely ladem na dvoře OÚ. Těchto sedm laviček však byl pouze začátek. Další lavičky a odpadkové koše 
budou instalovány na několika místech v obci. Zastupitelé také rozhodli o nákupu dalších autobusových zastávek, 
které budou postupně také instalovány, pravděpodobně během prázdnin. 
STAVBA ČOV A KANALIZACE MLČECHVOSTY

Stavba ČOV a kanalizace v Mlčechvostech je již těsně před dokončením. Počítáme s bezproblémovým dodržením 
termínu dokončení stavby dne 31. 7. 2018. Probíhají poslední terénní úpravy, dokončení technologické části ČOV a 
zkoušky funkčnosti ČOV. Obyvatelé Mlčechvost si tedy budou moci na chvíli oddechnout od stavebního ruchu, než 
začnou další stavební akce, zejména opravy místních komunikací. Předpokládáme, že první z nich by se mohla 
uskutečnit na jaře 2019.
STAVBA CHODNÍKU OD OÚ KE KŘIŽOVATCE NA LUŽEC NAD VLTAVOU

Prodloužení chodníku od OÚ ke křižovatce na Lužec nad Vltavou je další akcí plánovanou na jaro roku 2019. V této 
chvíli prochází tento projekt povolovacím procesem. V době psaní tohoto článku jsme obdrželi zamítavá stanoviska 
od dopravního odboru MěÚ Mělník a také od policie ČR, k záměru zbudování přechodu pro chodce. I projekt 
samotného chodníku dostal zamítavé stanovisko odboru životního prostředí, z důvodu zásahu chodníku do 
kořenového systému stromů. Situaci nadále konzultujeme a řešíme s odbory MěÚ Mělník a snad dohodneme nějaké 
kompromisní řešení.
ZÁMĚR TĚŽBY ŠTĚRKOPÍSKU VE VRAŇANECH

V záměru těžby štěrkopísku ve Vraňanech došlo k neočekávanému obratu, kdy společnost vlastnící práva na těžbu 
požádala o změnu souhlasu k odnětí půdy ze zemědělského půdního fondu, ve smyslu rekultivace vytěženého území 
zavezením inertním materiálem. Odbor životního prostředí a zemědělství MěÚ Mělník se k této věci vyjádřil 
nesouhlasně a postoupil rozhodnutí Středočeskému krajskému úřadu. Za obec byl Krajskému úřadu zaslán dopis 
plně podporující rozhodnutí MěÚ Mělník a rozhodně odmítající variantu změny v rekultivaci vytěženého prostoru. 

Martin Chmelík

STAV ROZVOJOVÝCH PROJEKTŮ

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 2. KVĚTNA

Zastupitelstvo schválilo smlouvu se společností VODA CZ service s.r.o. na zajištění zkušebního provozu a 
administrace ČOV a kanalizace Mlčechvosty (smlouva uzavřena na dobu zkušebního provozu, za cenu 128.637,52 
vč.DPH za rok).
Zastupitelstvo pověřuje starostu k sepsání návrhu smlouvy na dobu určitou, na zajištění servisu domovních 
čerpacích stanic v Mlčechostech a Vraňanech nádraží.
Zastupitelstvo obce souhlasí se smlouvou o dílo se společností VPK Suchý s.r.o. s úpravou záruky na dílo z 24 na 
60 měsíců (smlouva na prodloužení vodovodu a kanalizace ve Vraňanech o cca 35m, za 552.468,Kč., vč. DPH).
Zastupitelstvo pověřuje starostu k zakoupení tří zastávek typu „Maruška“ (zastávky budou umístěny u zastávek: 

RROOZZVVOOJJ  OOBBCCEE



16VVrraaňňaannsskkýý  zzpprraavvooddaajj
Ročník XV, číslo 2/2018

ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 20. ČERVNA

Zastupitelstvo stanovuje pro další volební období devět členů zastupitelstva obce.
Zastupitelstvo schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na pozemku p.č. 611 k.ú. Vraňany 
a o právu provést stavbu přípojky NN na tomto pozemku.
Zastupitelstvo obce schvaluje zveřejnění záměru pachtu pozemků p.č.161/3, 180/3, 313/5, 360, 367/5, 379/2 vše 
v k.ú. Mlčechvosty a pověřuje starostu k jednání o zpětném zaplacení nájmu za minulé dva roky.
Zastupitelstvo schvaluje převod finančních prostředků ZŠ Vraňany z fondu na provoz, na platy zaměstnanců a 
odvody ve výši 90.000,Kč (zvýšení platů chválila vláda ČR, kraj však nedodal finance na odvody z platů zaměstnanců 
ZŠ).
Zastupitelstvo schvaluje servisní smlouvu na servis domovních čerpacích stanic v Mlčechvostech a Vraňanech
nádraží se společností VODA CZ servis s.r.o. (smlouva byla upravena dle požadavků zastupitelstva v bodě doby trvání 
smlouvy na dobu určitou v trvání 1 rok).
Zastupitelstvo schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene a o právu provést stavbu přípojky 
NN na pozemku 450/43 a 610 v k.ú. Vraňany.
Zastupitelstvo schvaluje doplacení finančních prostředků na platy zaměstnanců MŠ ve výši 112.000,Kč (stejný 
problém jako u ZŠ, školka však nemá dostatečné prostředky, aby tento problém vyřešila vlastními financemi).
Zastupitelstvo schvaluje prodloužení provozní doby MŠ Vraňany o půl hodiny s tím, že platy zaměstnanců doplatí 
z rozpočtu obce (obec bude doplácet navíc cca 5000,Kč za měsíc).
Zastupitelstvo pověřuje starostu k jednání s ředitelkou MŠ o zvýšení poplatku za MŠ od září roku 2018 (poplatek 
v mateřské školce je v porovnání s okolními školkami velmi nízký a nestačí na pokrytí poplatků za energie).
Zastupitelstvo schvaluje dva sociální příspěvky, pro občany v těžké životní situaci.

Pro zpravodaj zpracoval Martin Chmelík

ZHODNOCENÍ KONČÍCÍHO VOLEBNÍHO OBDOBÍ

Vraňanyškola, Vraňanynádraží a VraňanyOseva. Cena za tři zastávky, odpadkové koše a dopravu, je 229.363,
Kč, vč. DPH).
Zastupitelstvo schvaluje žádost o dotaci Mysliveckého spolku Vraňany ve výši 20.000,.
Zastupitelstvo schvaluje smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení služebnosti pro čtyři nové vodovodní přípojky 
v Mlčechvostech.
Zastupitelstvo pověřuje starostu obce k zastupování obce jako akcionáře na valné hromadě společnosti Vodárny 
KladnoMělník a.s.
Zastupitelstvo souhlasí s vedením přípojky plynu v pozemcích obce p.č. 426/3 a 426/1 v k.ú. Mlečechvosty.
Zastupitelé souhlasí se změnou v úpravě komunikací po stavbě kanalizace v Mlčechvostech (změna spočívá v ušetření 
prostředků na komunikaci u bývalého Českého máku a naopak vyšší kvalitě příjezdové komunikace k ČOV).

Před necelými čtyřmi lety, jsem jako jeden z kandidátů Vraňanského SNK dostal důvěru občanů obce k jejich 
zastupování v zastupitelstvu a posléze i důvěru zastupitelů k vykonávání funkce starosty obce. Nyní po třech a půl 
letech můžu zhodnotit, co se povedlo realizovat za toto období. 
První stavební akcí po volbách, byla realizace nového osvětlení od konce Vraňan k železniční stanici Mlčechvosty. 
Tato stavba byla podpořena dotací ze Středočeského kraje a dnes už se jen těžko vzpomíná, jak špatně bylo před 
třemi lety vidět chodce při cestě na vlak. Osvětlení je navíc připraveno i na případnou stavbu chodníku podél této 
silnice. Výstavbě tohoto chodníku však brání někteří majitelé pozemků přiléhajících k silnici.
Hned po volbách byla také realizovaná rekonstrukce zahrady MŠ, na kterou získala dotaci ještě minulá paní 
starostka. V investicích do školských zařízení se pokračovalo i dále. Výměna osvětlení ve školce a kompletní 
rekonstrukce rozvodu vody ve škole nebyly tak moc viditelné, ale o to potřebnější. 
Místní sportovní organizace byly podporovány ve stejné míře jako dřív a navíc byly podpořeny i všechny další nápady, 
se kterými přišli sportovní nadšenci z obce, ať už se jednalo o skupinu nohejbalistů, cyklistů nebo šipkařů. 
V Mlčechvostech se začal konat turnaj v Petanque a za celé čtyři roky, nebyl odmítnut nikdo, kdo by přišel s nějakým 
nápadem na podporu sportovních aktivit. Jediné dvě odmítnuté žádosti týkající se sportu byly od fotbalového klubu, 
kde zastupitelstvo neodsouhlasilo jejich podporu.
Ve spolupráci s dalšími aktivními občany, jsem se zasadil o oživení kulturního a společenského dění v naší obci 
a myslím, že některé návštěvy umělců v posledních letech by nám mohly závidět i daleko větší obce.
Dlouho slibovaná stavba kanalizace a ČOV v Mlčechvostech byla sice realizovaná až v tomto roce, ale práce na 
financování tohoto projektu začaly prakticky hned po volbách. Tato stavba a také dvě nebo možná i tři získané dotace 
na tuto stavbu (o dotaci ze Středočeského kraje nebylo do tohoto dne rozhodnuto), byly největším úspěchem 

RROOZZVVOOJJ  OOBBCCEE
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MYŠLENKOVÁNÍ

RROOZZVVOOJJ  OOBBCCEE,,  OOSSOOBBNNÍÍ  NNÁÁZZOORR

V letošním ročníku, v každém čísle novinového měsíčníku Mělnicko je uveřejněno několik článků od různých autorů na 
téma záměr zřízení spalovny tuhých komunálních odpadů v areálu uhelné elektrárny Horní Počaply s předpokládaným 
zahájením provozu spalovny od roku 2024. Od tohoto roku bude velmi omezeno ukládání komunálních odpadů na 
skládky. Bude tedy nutné se nějak „vypořádat“ s odpady. Může se zdát, že rok 2024 je daleko, ale vzhledem k tomu, jak 
dlouho trvá, než podobný záměr projde „úředním postupem“, tak to není daleko. Je samozřejmé, že občané 
a zastupitelstva obcí či měst v okolí elektrárny se bojí zvýšené dopravní zátěže, zejména když nejsou vybudované 
obchvaty obcí či měst. Druhou stinnou stránkou je emisní zatížení a také uložení popela ze spalování odpadů. A není 
to zátěž pro jednu lidskou generaci. Lidstvo od počátku své existence vytváří odpad ze své činnosti. Biologický se časem 
rozloží, příroda jej vstřebá a jako by nebyl. Horší je to s odpadem, který sice má svůj původ z přírody, ale jeho rozpad 
trvá dlouho a dlouho. Což se týká zejména plastů. V dobách, kdy civilizace byla v plenkách, v době života lidí, kteří se 
nazývají podle kultur života, která u nich převažovala, také po sobě tito lidé zanechali odpad v podobě úlomků keramiky, 
která jim dosloužila a byla odhozena do odpadní jámy. Jakou radost z takovýchto objevů mají archeologové. Jestli budou 
mít radost lidé, kteří budou v čase budoucím obývat tento region, kteří ještě nejsou narozeni, z naší dosavadní odpadové 
činnosti, to nemůže dnes nikdo říci. Abych se vrátil k tomu, co chci sdělit. Jasně, člověk svojí činností produkuje odpad. 
Nejen v zájmu svém, ale taky trochu v zájmu lidí budoucích, by měl myslet na to, aby mu někdo v budoucnu nenadával, 
co si tady dělal ? Dnešní doba produkuje až moc zbytečných obalů. Když se vrátím o 30 let zpět, zakoupené pečivo se 

současného zastupitelstva.
Velkým problémem bylo také parkování v okolí úřadu a školy. Odkoupením domu č. 15, vznikla obci možnost řešit 
i tento problém. Stavba zpevněné plochy byla tedy logickým řešením tohoto problému.
Další stavební akce jako je stavba chodníku ve Vraňanech nádraží a rekonstrukce ulice ve Vraňanech jsou dalšími 
realizovanými akcemi na zlepšení bezpečnosti a dopravy v našich obcích. 
Poslední investice do mobiliáře obce jsou snad pro obyvatele příjemným zkrášlením našeho životního prostoru a okolí.
Společně se starosty z Nové Vsi a Lužce nad Vltavou, se nám daří přesvědčovat Středočeský kraj o nutnosti 
vybudování páteřní cyklostezky v našem katastru. V posledních několika měsících je znát určitý pokrok, toto je však 
opravdu dlouhodobá záležitost, která závisí zejména na reálných činech Středočeského kraje. 
Za toto období bylo tedy dle mého názoru zrealizováno maximum toho, co umožňoval rozpočet obce. Na další 
připravované projekty jako odbahnění rybníka nebo rekonstrukci školního hřiště a zahrady, se zatím nedostalo jen 
z důvodu čekání na schválení dotací.
Děkuji touto cestou všem zastupitelům obce za výbornou spolupráci v tomto volebním období.

Martin Chmelík, starosta obce Vraňany

Blíží se konec volebního období pro zastupitelstva obcí, a tak je dobré zrekapitulovat, co se nám ve Vraňanech 
a Mlčechvostech povedlo a na čem je třeba pracovat i v dalším volebním období. Je velmi dobře, že se naše 
zastupitelstvo snažilo plnit úkoly společně, ačkoliv se členové zastupitelstva skládali z jedné polické strany a dvou 
uskupení nezávislých kandidátů. Velmi dobře také bylo, že jsme realizovali akce připravené, respektive již 
rozpracované minulým zastupitelstvem. Jde o osvětlení od konce obce Vraňany k železniční zastávce Mlčechvosty. 
Škoda jen, že se nepodařilo včas od soukromých vlastníků vykoupit pozemky na chodník, který jsme měli v plánu 
současně vybudovat. Měli jsme však na celou akci limitovaný termín, kdy jsme čerpali dotaci od Středočeského kraje. 
Další akce byla kanalizace v Mlčechvostech, která rovněž byla již několik let připravována a čekali jsme na vhodnou 
dotaci. Povedlo se a v současné době se obyvatelé Mlčechvost chystají na zhotovení domovních přípojek. Další akcí 
připravenou a krytou z velké části dotací, kterou získala bývalá paní starostka Klimentová, byla rekonstrukce zahrady 
Mateřské školky. Zrekonstruovat zahradu u Základní školy je pro nás úkol do dalšího volebního období. Podařilo se 
vyřešit parkování u obecního úřadu a školního areálu odkoupením pozemku s domem čp.15 a jeho následnou 
demolicí a vybudováním zpevněné plochy. Jsme rádi, že se nám daří postupně také rekonstruovat místní komunikace 
a hlavně tolik potřebný chodník od Kovoslužby k nádraží Vraňany, kde se tak podstatně zlepší bezpečnost  chodcům. 
Pro zvelebení obce se realizují a nebo připravují další akce, například rekonstrukce autobusových zastávek, 
prodloužení chodníku od OÚ ke křižovatce, doplnění mobiliáře v obci atd.
Naše zastupitelstvo myslelo i na volný čas obyvatel a tak podporovalo sportovní a zájmové organizace (AFK, sokolové, 
myslivci, motorkáři, divadelní soubor) a každý dobrý a reálný nápad, jak zlepšit vzhled našich obcí a zpříjemnit život 
v nich. Pořádali jsme zájezdy jak pro děti, tak pro dospělé, odpoledne pro seniory, pořádali jsme posvícení. 
V neposlední řadě jsme zajišťovali pro zájemce knižní půjčovny, a to jak ve Vraňanech, tak v Mlčechvostech.
Co závěrem, přejme si, abychom při podzimních volbách měli šťastnou ruku a zvolili dobré nové zastupitelstvo. 
Děkujeme vám za přízeň. Jiřina Fialová, místostarostka obce Vraňany
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PODĚKOVÁNÍ SPOLUTVŮRCŮM TOHOTO ČÍSLA

Děkujeme všem, kteří písmem, slovem, fotkou, radou či morální podporou přispěli ke vzniku tohoto čísla, zejména: 
Václavu Uhrovi, Jitce Soudské, Jaroslavé Kartákové, Jiřímu Klepetkovi, Jiřímu Kratochvílovi, Marii Kučerové, 
Martinovi Píšťkovi, Jiřině Fialové, Veronice Soudské, Ladě Myškové, Magdě Šrámkové, Josefu Michovskému, 
Františku Hormandlovi, Jiřímu Šubrtovi, Honzovi Černému, Gabrielu Brinckovi, Pavlovi Peškovi, Lindě a Tristanovi 
Turbovým, Lucii Hořčicové, Mírovi Boumovi a týmu MB sport, Michalu Matějovi, Vláďovi Horákovi, Jardovi Mikšovi, 
Mileně a Martinovi Chmelíkovým.

dávalo do papírových sáčků, skoro všechny láhve byly zálohované, do obchodů se chodilo s taškami z domova. Pokud 
mne prodavačka v obchodě nabízí, zda chci na zakoupené zboží igelitovou tašku, odmítám jí se slovy, šetřím přírodu. 
Líbí se mi na vlakových nádražích odpadní koše na separovaný odpad. Využívám zejména oddíl kovy. Drobný kovový 
odpad z domova míří do tohoto oddělení, když jedu vlakem do Kralup či do Prahy. Zkrátka, pokud já svoji činností 
nebudu vytvářet „zbytečný“ odpad, nebude nutné vynakládat tolik energie na jeho třídění a následnou likvidaci, která 
stojí nemalé peníze. Ale to musí důsledně začít každý u sebe. Stačí se podívat v obci do kontejnerů na separovaný odpad. 
V kontejneru na plast vidím odhozené plechovky od piva, v kontejneru na sklo láhve v igelitové tašce atd. Když jdu třeba 
vyhodit sklo a mám jej v igelitové tašce, tak snad láhve vysypu do příslušného kontejneru a igelit vyhodím do plastů. 
Jenže to je pro někoho asi moc práce…Jako jsou dnes chytré telefony, tak asi budou potřeba i chytré kontejnery, aby 
rozpoznaly druh odpadu před vhozením a pokud by ten odpad tam nepatřil, neumožnil by kontejner jeho vhození. 
Podobný případ je vidět na skládce bioodpadu za obcí Vraňany. Je dobré, že ten, kdo nemá zahrádku u svého domu či 
nechce mít doma kompost, může zde odložit bioodpad. Byly po zřízení místa pro uložení biodpadu instalovány infocedule, 
na jakou stranu se mají ukládat větve a kam rostlinný odpad. Když jdu to málo, co „nestráví“ domácí kompost odložit 
na zdejší prostor, divím se, jak nesmyslně někdo třeba nasype posekanou trávu do smrkových větví, které se budou 
následně pálit. Jakou práci přidělávají zaměstnancům obce při úklidu prostoru. 
Pan Miloš Zeman, prezident republiky, vyhlásil na 5. a 6.10. volby do zastupitelstev obcí a měst. Současně s těmito 
volbami proběhne i 1. kolo volby do jedné třetiny Senátu Parlamentu ČR. V senátním obvodu MělníkPraha východ se 
volby konat nebudou. Ty budou v roce 2022. Obecní volby budou občany asi nejvíce sledovány, by si člověk logicky řekl. 
Při pohledu na webové stránky ČSÚ, celorepubliková volební účast při volbách do zastupitelstev obcí v roce 2014 byla 
necelých 45%. Volební účast při volbách do zastupitelstva obce Vraňany, za všechny tři okrsky byla v roce 2002 59%, 
v roce 2006 57%, v roce 2010 54%, v roce 2014 52%. Vybíralo se z 3 kandidátek. Při letošních volbách si budou voliči 
v okrsku Vraňany vybírat z 5 kandidátek. Bude větší možnost výběru. O to více práce mají ti, kteří kandidátky sestavují. 
Vím, o čem mluvím, kandidátku v roce 2006 jsem sestavoval a práci na postu zastupitele obce mám vyzkoušenou. 45 
občanů se bude ucházet o přízeň voličů. Novinkou letošních voleb bude kandidátka obnovené místní organizace 
Občanské demokratické strany. Na kandidátní listině se objeví jména současných zastupitelů, kteří mají zájem 
pokračovat ve své práci, jména občanů, kteří byli v minulých volebních obdobích zastupiteli obce a chtějí vkročit do 
stejné řeky nebo voliči naleznou na kandidátce nová jména, která s touto prací nemají zkušenost. Vše se dá naučit, není 
potřeba na to mít nadpřirozenou schopnost. Dovolím si o sobě říci, že jsem jedním z mála pravidelných návštěvníků 
zasedání zastupitelstva obce. Drobný postřeh pro nováčky na kandidátce. Pokud si člověk shání zaměstnání, také se 
jde nejdříve podívat na místo či místa, kde bude pracovat. Aby věděl, do čeho jde. Nebylo by od věci vidět více kandidátů 
na zasedání zastupitelstva v roce voleb do zastupitelstva. To může platit i pro neúspěšné kandidáty. Pokud budu mít 
zájem, zajdu se podívat, jak si vedou a pracují ti, kteří byli zvoleni. Ale většinou to je tak, že „diváků“ je stálo málo. Je 
to škoda. Za tři měsíce jsou volby tady. Devět lidí z obce usedne na další 4 roky na židle zastupitelské. Co se stane během 
čtyř následujících let, to nikdo neví. Tito zvolení lidé se mohou podepsat do života obce. Je na nich, jak se svého úkolu 
zhostí. Přeji, ať jim vydrží prvotní elán, ať se nenechají otrávit prvotním neúspěchem nebo zdlouhavým úředním 
postupem. To tak prostě je. Náročnější věci se nedají dělat či změnit mávnutím kouzelného proutku, i když nebylo by 
někdy od věci, půjčit si kouzelnou hůlku z vodnické rodiny Vodičkových, z filmu Václava Vorlíčka Jak utopit doktora 
Mráčka. Věci se prostě pomalu, ale jistě mění. Vilém z Rožmberka (15351592), předposlední člen tohoto rodu měl heslo 
Festina lente, Pospíchej pomalu. Václav Uher

ZZ  OOKKOOLLÍÍ  AA  HHIISSTTOORRIIEE

NAROZENÍ, SVATBY, ÚMRTÍ

Souhrnně uvádíme od začátku roku 2018:
 narození: Zuzana Zahradníková
 úmrtí: Václav Jarošík, Kateřina Žiaková, Václav Seidl, Miroslav Ďoubal, Jana Holbusová, Jaroslava 

Herenčárová
 svatby: Míša a Fady Algyovi, Gábina a Jaroslav Slavíkovi, Pavlína a Michal Rabinčákovi
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Nelahozeveský pivovar stával přímo pod zámkem, už z dálky viditelnou mastodontní stavbou stávající při hraně 
skalnaté stráně  prudce klesající k Vltavě. Už ve středověku stávala v (Nelezovsi) tvrz, kterou roku 1514 získal Florián 
Gryspek z Gryspaku, rytíř bavorského rodu, který se vypracoval na jednoho z nejmocnějších mužů těch oněch časů, 
stal se sekretářem královské komory a královským komořím na habsburském dvoře. Na Nelahozevsi položil základy 
jim budovaného renezančního zámku, stavěného postupně 
od roku 1552.  Současně s ním na místě bourané tvrze, 
nechal zřídit pivovar, jako základ hospodářského dvora, 
vznikajícího a rychle se rozmáhajícího panství. Pivovar 
v Nelahozevsi je opisován co činný ještě k roku 1873, kdy 
s varem 36 hektolitrů horké mladiny vystavoval jen něco 
přes tisícovku hektolitrů piva. Zařízení bylo ruční, otop pod 
varním kotlem dřevem. Ferdinand, kníže Lobkowicz jej 
propachtovával a sládkem (zřejmě posledním) se uváděl 
Hugo Mlezer. Krátce nato pivovar dovařil. Nejslavnější 
rodák, Antonín Dvořák, ročník 1841, syn místního řezníka 
a  hostinského, oba, otec a syn, jistě měli na čepu to 
Nelahozevské pivo. Na zániku pivovaru se podepsalo 
budování Podmokelské železniční dráhy a to, že rod 
Lobkowiců dával přednost Roudnickému panství 
s pivovarem, které bylo výnosnější.
Josef Michovský

ZNÁTE OBCE V OKOLÍ ? JEVINĚVES

ZZ  OOKKOOLLÍÍ  AA  HHIISSTTOORRIIEE

Pod ostrožnou, která je výrazná při 
pohledu od východu až k jihu se nachází 
obec Jeviněves. Prvně je obec listinně 
zmiňována ve 13. století. Ve středověku 
byla vesnice v majetku drobných 
šlechtických rodů. Až na začátku 18. 
století se Jeviněves stává součástí panství 
Jeviněves –Veltrusy, které vytvořil Václav 
Antonín Chotek, který si vzal Marii 
Terezii ze Scheidlernu. Tento šlechtic si 
postavil letní zámek ve Veltrusích. Rod 
Chotků se do obce Jeviněves podepsal 
stavbou velkého domu zámeckého typu, 
který se nachází v  severozápadní části 
obce, dnes je využíván na 
byty, dříve zde byla 
základní škola. Svahy nad 
obcí skloněné k jihu se 
nabízejí k výsadbě vinné 
révy. Zdejší vinice prožívá 
osvoji renesanci a věhlas 
vinařství je postupně 
obnovován.      Václav Uher

PIVOVAR NELAHOZEVES



Vraňanský zpravodaj je periodický tisk územního samosprávného celku, evidovaný  MK ČR pod číslem 
E 14294, který 4x ročně nákladem kolem 100 ks vydává Obec Vraňany, Vraňany 37, 277 07, IČ 0023720, 
tel.: 315 691 080, Zlom, redakce a grafická úprava: Ondřej Mamula. Autoři jsou jmenovitě uvedeni 
u každého článku. Cena 35 Kč, roční předplatné 100 Kč. Příští číslo vyjde přibližně do konce září.

CO NÁŠ ČEKÁ A NEMINE ?

POZNÁVÁTE SE  ZŠ VRAŇANY, 2. TŘÍDA, ŠKOLNÍ ROK 1946/47

Kvůli GDPR není možné fotografii popsat tak, aby jména osob byla ztotožnitelná s konkrétními obličeji na 
fotografii. Lidově: nemůžeme popsat kdo je kdo. Také už nemůžeme uvést ke jménům žáků obec, ze které žáci 
pocházejí. 
Takže uvádíme pouze jmenný seznam žáků na fotografii seřazený podle abecedy:
Miroslav Borecký, Stanislav Herinek, František Horáček, Pavla Kalabišková, Jindřich Karták, Anna Kavková, 
Jiří Klepetko, Eva Kořínková, Jiří Kratochvíl, Miroslav Kučaba, Jaroslava Kučabová, Marie Kučerová, Dobruše 
Nováková, Vilma Nováková, Libor Palic, Jaroslav Pešek, Miroslav Sankot, Milan Sirovátka, Ladislav Srba, Jarmila 
Šmejkalová, Božena Tvrdková, Marie Tylová, Jiří Weinfurtner, Miroslav Weinfurtner, Olga Weinfurtnerová a Marie 
Šustová, učitelka.  

Fotografii zapůjčila Jaroslava Kartáková, osoby určili: Jiří Klepetko, Jiří Kratochvíl a Marie Kučerová.

Prázdniny jsou typickou okurkovou sezónou. Děti si užívají prázdniny, rodiče dovolené, zásadních akcí je poskrovnu. 
V kostce uvádíme ty nejdůležitější události, které nás čekají:
 pátek 27. července  Potlach s Mošnou, spojený v případě dobrého počasí s pozorováním zatmění měsíce
 v pondělí 13. srpna opět otevírá školní kuchyně
 sobota 1. září  24 hodin s Mošnou, na téma „Staré pověsti české“
 v pondělí 3. září začíná škola
 sobota 8. září  Vraňanské posvícení, vystoupí skupina Schodiště, Lucie revival, večerní zábavu odehraje 

skupina Globus band, vystoupí naše oblíbená Poupata
 čtvrtek 27. září  koncert Marty Töpferové
 pátek 28. září bude volno na Den české státnosti
 v pátek 5. a sobotu 6. října proběhnou ve Vraňanech komunální volby
 v sobotu 6. října sběr nebezpečného odpadu
 v sobotu 6. října se od 14:00 v Mlčechvostech uskuteční tradiční turnaj v Petanque
Přejeme vám, ať si v klidu a bezpečí užijete léto.


